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Protokół Nr 27 
z posiedzenia dwudziestej siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 31.01.2013r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
7. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku      - Maria Kołata 
8. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury   

w Więcborku      - Joanna Soja – Tońska 
9. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Więcborku      - Adam Kubiak 
10. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony  
Środowiska i Dróg     - Tomasz Fifielski 

11. Radny Rady Powiatu     - Andrzej Chatłas 
12. Radny Sejmiku Wojewódzkiego    - Marek Witkowski 
13. Sołtys sołectwa Śmiłowo     - Aniela Chomicz 
14. Sołtys sołectwa Witunia     - Maria Łańska 
15. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
16. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Piotr Pankanin 
17. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór 
18. Redaktor „Gazety Pomorskiej”    - Barbara Zybajło-Nerkowska 

W części spotkania udział wzięli:  

1. Prezes Polskiego Związku Podnoszenia Ciężarów - Szymon Kołecki  
2. Skarbnik Polskiego Związku Podnoszenia Ciężarów - Arkadiusz Ratajczak 
3. Przedstawiciel Okręgowego Związku Podnoszenia  
    Ciężarów       - Sławomir Zawada 
4. Członkowie Zarządu Klubu Sportowego „SOKÓŁ”  
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
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Porządek obrad przewidywał 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołów z XXV i XXVI sesji Rady Miejskiej. 
4. Przyjęcie informacji Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wystąpienie Prezesa Polskiego Związku Podnoszenia Ciężarów. 
8. Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca koncepcji funkcjonowania  

i zagospodarowania aktualnej bazy sportowo-rekreacyjnej na terenie Więcborka.  
    - Dyskusja. 
9. Informacja Dyrektora Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku dotycząca 

realizacji zadań zaplanowanych na 2012 rok oraz zadań planowanych na rok 2013. 
- Dyskusja. 
10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z realizacji planu pracy za 2012 rok. 
11. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy na rok 

2012. 
12. Sprawozdania Przewodniczących Komisji stałych Rady Miejskiej z realizacji planów 

pracy przyjętych na rok 2012. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pomieszczeń w budynku przy 

ul. Gen. J.. Hallera 7. 
15. Podjęcie uchwały zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 
 
Do powyższego porządku obrad Przewodniczący RM wniósł  jedną autopoprawkę 
polegająca na ujęciu, jako punktu 15 przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Więcbork na lata 2013 – 2015, po czym poprosił  
o przegłosowanie zamiany. 
 
Radny Mariusz Wobszal odniósł się do punktu 14 porządku obrad dotyczącego podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pomieszczeń w budynku przy  
ul. Gen J. Hallera stwierdzając, iż w trakcie opiniowania jej na Komisji Rolnictwa /…/ 
zdecydowano o zdjęciu jej z porządku obrad sesji.  
 
Przewodniczący RM wyjaśnił, że zdjęcie nie jest brane pod uwagę, gdyż praktycznie 
procedura w tej sprawie została rozpoczęta. Opiniując uchwałę Komisja zdecydowała  
o konieczności dokonania wizji lokalnej obiektu  celu uzyskania dokładniejszych informacji. 
Podczas sesji na pewno odstąpi się od dyskusji w tej sprawie pozostawiając jej przedmiot 
dalszym pracom właściwej Komisji RM. 
 

 
Autopoprawkę przyj ęto jednogłośnie 

 
Następnie przegłosowano cały porządek obrad po wprowadzeniu zmiany. 
 



3 

 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 

 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokoły z XXV i XXVI 
sesji zostały napisane, osobiście je przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie 
wniesiono żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili obecnej ma 
jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokoły pod głosowanie. 
 
 

Protokół z XXV sesji RM - Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 

Protokół z XXVI sesji RM - Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
Udział w posiedzeniach stałych Komisji RM: 
• 22.01.2013r. - Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu, 
• 28.01.2013r. - Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 
• 29.01.2013r. – Komisji Budżetu i Finansów. 
Udział w spotkaniach roboczych organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i jego 
własnej w sprawach wymagających konsultacji, czy zapoznania się z aktualnymi sprawami 
występującymi w gminie i Urzędzie. 
 
Ponadto w czasie tym współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
Mniejsza aktywność w w/w czasie spowodowana była wyciszeniem na odcinku działań 
społeczno-kulturalnych spowodowanych : okresem świąt i czasem poświątecznym, pracami 
związanymi z zakończeniem roku 2012 oraz nasileniem infekcji grypopodobnych. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 3.01.2013r. – 
udział w posiedzeniu komisji kwalifikacyjnej celem wyłonienia nowego dyrektora Biura 
Obsługi Oświaty Samorządowej / konkurs nie został rozstrzygnięty/. 
10.01.2013 – wyjazd do Torunia celem podpisania aneksy do umów oraz spotkanie  
z Zastępcą Komendanta Wojewódzkiego Policji. 
13.01.2013r. – udział w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Czarapata. 
14.01.2013r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych 
związanych ze zbyciem mienia gminnego. 
17.01.2013r. – wyjazd do Bydgoszczy w celu podpisania aktu notarialnego dotyczącego 
nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Więcbork nieruchomości od Agencji Nieruchomości 
Rolnych. 
22.01.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/. 
28.01.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM w Więcborku 
oraz w spotkaniu z sołtysami gminy Więcbork w sprawie przekazania świetlic wiejskich do 
MGOK Więcbork. 
29.01.2013r. – udział w komisji konkursowej na dyrektora BOOS. Na stanowisko Dyrektora 
BOOS wyłoniono p. Danutę Zawidzką. 
30.01.2013r. – wyjazd do Przysieka z pod Toruniem, gdzie podpisana została umowa na 
dofinansowanie przebudowy Targowiska Miejskiego w Więcborku. 
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Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
1. Radny Waldemar Kuszewski mówił o fatalnym stanie nawierzchni ulic: Hallera, 

Pocztowa, Mickiewicza. Proponował, by zwrócić się bezpośrednio do zarządcy drogi – 
Zarządu Dróg Wojewódzkich o natychmiastowe załatanie powstałych dziur, bądź też 
napraw tych dokonały służby gminne. 
- Druga interpelacja radnego odwoływała się do zebrania Samorządu Mieszkańców 
Miasta Więcborka, które odbyło się w roku 2011. Podczas tego posiedzenia poruszony 
został m.in. temat nitki wodociągu wybudowanego na ulicy Lipowej w Więcborku, do 
którego nikt nie został podłączony. Sprawa odświeżona została przez radnego na 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 20 listopada 2012r. z prośbą wyjaśnienia 
jej przez Burmistrza Więcborka, jednakże do dnia dzisiejszego takowych nie otrzymał.  
W związku z powyższym wnosił ponownie o udzielenie odpowiedzi: 
• kto i kiedy podjął decyzję o budowie wodociągu na ulicy Lipowej w Więcborku?, 
• na jakiej podstawie te decyzje zostały podjęte /mieszkańcy ww. ulicy mieli 

podłączenia do wodociągu/?, 
• dlaczego do dnia dzisiejszego nie ma podłączeń oraz kiedy zostaną one wykonane  

i na czyj koszt, 
• jakie były koszty budowy ww. wodociągu, oraz czy budowa wodociągu została 

formalnie zakończona, a wodociąg oddany do użytkowania? 
Interpelacja złożona została Burmistrzowi Więcborka również w formie pisemnej. 

2. Radny Roman Mroczkowski zwrócił się o podjęcie przez Gminę starań w kierunku 
nadania nazw ulic nieruchomościom jeszcze niezabudowanym, na którym są już 
wyznaczone tereny pod budowę.  
- Prosił też o poczynienie działań w kierunku budowy chodnika od Hotelu „Pod Koroną” 
do ulicy Pomorskiej oraz montażu oświetlenia ulicznego na w/w odcinku. Obecnie teren 
ten jest szczególnie niebezpieczny dla przemieszczających się do szkoły i z powrotem  
dzieci.  

3. Radny Andrzej Wenda zgłosił potrzebę pilnej interwencji w sprawie zniszczonej 
nawierzchni ulicy Dworcowej w Więcborku. Ubytki są tak znaczne, że niemożliwym jest 
ominięcie powstałych wyrw. Radny prosił o pisemne zwrócenie się do Zarządcy Drogi  
i wskazanie mu konieczności naprawy chociażby w tej chwili tych najbardziej 
newralgicznych miejsc. 

4. Radny Stanisław Posieczek pytał, czy planowana jest budowa podjazdu lub montaż 
windy dla osób niepełnosprawnych do budynku Przychodni Zdrowia w Sypniewie. Swego 
czasu o takich przedsięwzięciach była mowa, a potrzeba realizacji któregoś z nich 
rzeczywiście byłaby bardzo wskazana. 
- Radny mówił ponadto o niszczeniu drogi gminnej w kierunku Dorotowa oraz 
Wymysłowa przez przemieszczające się tą drogą TIR-y. Na tym odcinku kursuje również 
autobus szkolny, a droga obecnie jest kompletnie rozjechana. 
- Ponowił też kwestię problematycznego wiaduktu na trasie Sypniewo - Złotów pytając  
o możliwości rozwiązania uciążliwości z nim związanych. 

5. Radny Mariusz Wobszal  przypomniał o koniecznej inwestycji, jaką jest budowa 
chodnika do Wituni. W tej chwili samochody ciężarowe zarywają chodnik, który już 
istnieje. Ruch na tej trasie znacząco się wzmógł i jest tam naprawdę niebezpiecznie. 

 
Ad. 7 Wystąpienie Prezesa Polskiego Związku Podnoszenia Ciężarów Pana Szymona 
Kołeckiego. 
 
Cyt: 
 „ Panie Przewodniczący, Szanowne Panie, Szanowni Panowie, 
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Bardzo dziękuje za udostępnienie mi głosu na dzisiejszej Radzie. Wiem, że mój przyjazd  
i wystąpienie troszkę zaburzy pracę Państwa Radnych dzisiaj, postaram się jednak aby 
czasowo nie było to zbyt długo, tak żeby Państwo mogli spokojnie i sprawnie przeprowadzić 
zaplanowane wcześniej działania. 
Powodem mojego przybycia tutaj dzisiaj i prośby o wystąpienie - właściwie powodów jest 
więcej ale w pierwszej kolejności chciałbym podziękować obecnym władzom, poprzednim 
władzom Więcborka, zarówno Burmistrzom, Radom Miasta, za to, że dyscyplina która 
reprezentuje, której od niedawna jestem Prezesem – podnoszenie ciężarów, zawsze miała tu 
swoje miejsce i była ważnym punktem dla miasta Więcborka. Za to w imieniu Polskiego 
Związku i swoim bardzo serdecznie dziękuję. Nie przygotowałem listu pamiątkowego, nie 
przygotowałem patery ponieważ sam wiem, co się z tym robi i gdzie to trafia. Chciałby 
jednak, aby takie podziękowanie zostało uwiecznione i złożę je na ręce Pana 
Przewodniczącego. Myślę, że trafi do Pana Burmistrza i znajdzie swoje godne miejsce  
w Urzędzie Miasta. Są to dwa zdjęcia: w pierwszej kolejności Pana Sławomira Zawady, który 
urodził się w Więcborku, trenował ciężary w Więcborku, zdobył medal olimpijski i Więcbork 
może się tym szczycić. Medal olimpijski jest wybitnym, wyjątkowym osiągnięciem i mam 
nadzieję, że zdjęcie z autografem Pana Sławomira znajdzie swoje godne miejsce. Jest to jakby 
legenda Więcborka. Przywiozłem również znak czasów dzisiejszych, zdjęcie człowieka, który 
urodził się wychował i mieszka niedaleko - w Mroczy, zdjęcie aktualnego Mistrza. Myślę, że 
te dwa zdjęcia będą przypominały zawsze o tym, że  podnoszenie ciężarów w Więcborku 
zawsze było ważne jest ważne i, że my prosimy o to, by o to podnoszenie ciężarów dbać, co 
najmniej tak, jak do tej pory. Powiem szczerze, że przyjazd do Więcborka, to dla mnie podróż 
sentymentalna. Państwo pewnie o tym nie wiedzą ale j dziewiętnaście lat temu startowałem 
na Mistrzostwach Polski w Więcborku. Nie był to udany strat, bo zająłem piąte miejsce,  
o mało nie straciłem życia, bo przewróciłem się ze sztangą – wyglądało to dramatycznie ale 
takie były moje początki. Później, gdzieś tam się rozwinąłem, trafiłem na areny 
międzynarodowe i z lepszym skutkiem te sukcesy odnosić. Macie w Więcborku wspaniałe 
legendy, siedzący tu Skarbnik PZPC Arek Ratajczak- urodzony tutaj, trenujący, Beta Prei,  
z którą wiele lat trenowałem, czy Aneta Szczepańska i tak można byłoby wymieniać. Raz 
jeszcze tylko ponawiam swoją prośbę o to, by Rada Miasta, Pan Burmistrz, wszystkie 
życzliwe i przychylne osoby  o dyscyplinie, która reprezentuje nie zapominały zdajecie sobie 
sprawę i ja również, że problemów nie brakuje ale nie jest to miejsce, aby je tutaj roztrząsać. 
Wiem też, że jest obawa niektórych z Państwa, że przyjechałem tu niejako „napuszczony”, 
czy sprowokowany. Absolutnie nie, ponieważ nie zajmuje strony nikogo – żadnej ze stron. 
Będąc trochę z zewnątrz i nie znając faktów nie jestem od tego, by to rozstrzygać. Natomiast 
swoją prośbą chciałbym spowodować, aby pewne problemy, które są dzisiaj i niezrozumienie, 
kiedy brak przychylności, a niekiedy zasłużona antypatia względem jednych, czy drugich, 
gdzieś odeszła na bok i żeby mądrość Rady spowodowała , że w kolejnych miesiącach pewne 
rzeczy zostaną unormowane. W mieście funkcjonują dziś dwie sekcje podnoszenia ciężarów. 
Nie jest to precedens ponieważ w mieście, w którym ja mieszkam funkcjonują również dwie 
sekcje podnoszenia ciężarów – tej, której jestem Prezesem, jak i historycznie zasłużona 
„Mazovia” Ciechanów. Treningi odbywają się w sali tej wielkości, wymieniamy się i nie ma 
problemów. Natomiast rozwiązań trudnych sytuacji zawsze jest wiele i dobrze Państwo o tym 
wiecie. Kość niezgody nigdy nie leży po jednej stronie, bez względu kto, jak to przedstawia. 
Kluby, które u Państwa w mieście funkcjonują, a są członkami naszego Stowarzyszenia  
tj. polskiego Związku Podnoszenia Ciężarów, są Klubami zasłużonymi dla PZPC i Klubami, 
które bezwzględnie zawsze będziemy wspierać, nikogo nie będziemy faworyzować. Dla nas 
zawsze oba te Kluby są ważne, będą ważne – nie ma dla nas lepszych, czy gorszych, choć 
niektórzy starają się kreować jednych na bardziej sprawiedliwych, drugich na mniej, innych 
na lepszych, gorszych. Dzisiaj ze swego stanowiska mogę zagwarantować pełne wsparcie dla 
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jednych i drugich, jak i wziąć odpowiedzialność również za ciężary w Więcborku są 
prowadzone – rozwijane. Tak, jak powiedziałem to nie jest miejsce, aby się rozdrabniać, 
analizować historię i szukać rozwiązania, są od tego odpowiednie Komisje. Myślę, że Pan 
Burmistrz i Pan Przewodniczący są odpowiednimi osobami aby dalej działać w celu 
zażegnania problemów. Zresztą nie ma co ukrywać, Okręgowym Związkiem Podnoszenia 
Ciężarów kieruje dziś człowiek, który urodził się w Więcborku, Skarbnikiem PZPC jest Arek 
Ratajczak, który też stąd pochodzi, także Więcbork jest bardzo dobrze reprezentowany. 
Oczywiście sam zawsze jestem do dyspozycji, kiedy trzeba się włączyć ale są odpowiedni 
ludzie którzy będą potrafili wspomóc w łagodzeniu różnego rodzaju problemów, sporów, 
niejasności i trudnych sytuacji. Chciałbym jedynie prosić o zrozumienie, wysłuchanie i nie 
ustosunkowywanie się do jednych, czy do drugich bez poznania wszystkich racji, 
argumentów i bez normalnej, rzetelnej dyskusji i bez emocji. Tylko dyskutując bez emocji 
można rozwiązać problemy. Gdybym dziesięć lat temu sobie wyobraził, że będę w ten sposób 
mówił, przemawiał i rozmawiał, to bym sam siebie nie zrozumiał – dla mnie kiedyś było też 
tylko „białe i czarne” nic więcej. Byli ludzie, którym nie podawałem ręki, z którymi się nie 
spotykałem, a są tacy, z którymi dziś współpracuje w Polskim Związku podnoszenia 
Ciężarów i jesteśmy partnerami. Dziesięć lat temu bym w to nie uwierzył, dlatego też 
przyjechałem tutaj, bo wiem że  porozumienie na takiej płaszczyźnie, innej jest możliwe. 
Rozwiązań jest wiele i tak jak powiedziałem tylko mądrość Rady i Władz  Miasta może 
spowodować, że to rozwiązanie zostanie znalezione o co bardzo proszę i dziękuję za głos. 
Życzę owocnych obrad , samych sukcesów i kiedy będzie tylko potrzeba ja, jak i cały 
Związek podnoszenia Ciężarów, jesteśmy do dyspozycji” – koniec cytatu. 
  
 Ad. 8 Informację dotyczącą koncepcji funkcjonowania i zagospodarowania aktualnej bazy 
sportowo-rekreacyjnej na terenie Więcborka przedstawił  Burmistrza Wi ęcborka p. Paweł 
Toczko. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję zaznaczając na samym wstępie, że głosu udzielał 
będzie jedynie osobom zaproszonym zgodnie z legitymacją jaką posiada od Rady, która 
ustaliła Regulamin i musi go przestrzegać. Prosił zatem, by osoby nie zaproszone nie 
wyrywały się do zabierania głosu ponieważ udzielić, go nie może, a nie chciałby uchodzić za 
takiego, który rzeczywiście hamuje dyskusję. Poza tym problemy pomiędzy Zarządami 
Klubów „GROM” i „SOKÓŁ” na pewno na dzień sesji nie były brane pod uwagę do 
rozstrzygnięcia, ponieważ musiałoby to zostać poprzedzone dyskusjami na posiedzeniach 
Komisji – materiał musiałby być obrobiony i dopiero później trafić na obrady sesji. Na dziś 
tego w porządku obrad nie było, tak jak nie było tego w planie pracy Rady. Niemniej  
z przyjemnością zaprosił Prezesa PZPC i osoby towarzyszące na bieżącą sesję, ponieważ 
wydawało mu się, iż wymiana pewnych poglądów jest potrzebna wszystkim. Wyraził 
nadzieję, że przedstawiciele PZPC na roboczo spotkają się z w/w Klubami i przedyskutują 
temat. Problem niewątpliwie został poruszony, musi być rozwiązany ale to nie jest temat 
bieżącej sesji. Wydaje się, te, że przyjazd Przedstawicieli PZPC bezpośrednio 
zainteresowanych występującymi problemami ułatwi rozwiązanie tego dylematu. 
 
Radny Szymon Grabinski nawiązał do informacji Burmistrza w części dotyczącej faktu 
oddania boiska „ORLIK” w kontekście wniosku złożonego przez mieszkańca gminy 
dotyczącego niebezpiecznie usytuowanej linii wysokiego napięcia przy tym obiekcie 
sportowym.  
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Burmistrz Więcborka odpowiedział, że dokument Powiatowego inspektora Nadzoru jasno 
mówi, że oddaje się go do użytku i zatwierdza. Co zaś do wspomnianej linii wysokiego 
napięcia, to w tej chwili prowadzone są w tym temacie wyjaśnienia pomiędzy projektantem  
i zakładem energetycznym. Okazuje się, że w tym przypadku inspektor nadzoru zastosował 
jedną normę, ktoś z energetyki pieczątką to zaakceptował, a teraz okazuje się, że jest jeszcze 
jedna norma i to jest na etapie wyjaśnień. Niemniej na wskazany dzień jest dokument, że 
obiekt został odebrany i boisko jest do użytku. 
 
W trakcie tej części obrad sesji Przewodnicząca Komisji O światy Kultury i Sportu radna 
Beata Lida wspólnie z Przewodniczącym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej radnym 
Janem Antczak  w imieniu Rady Miejskiej kwiatami podziękowali Przedstawicielom PZWC 
za ich działalność i poświęcenie swojego czasu Radzie. Zapewniła, że dobre intencje z jakimi 
pojawili się oni w Więcborku  Rada docenia, a sugestie przekazane w trakcie wystąpienia 
Prezesa PZPC na pewno zostaną przez nią wzięte pod uwagę. Na dzień dzisiejszy Rada 
Miejska stoi na stanowisku, ze większych problemów nie ma, pozostaje jedynie kwestia 
właściwego dogadania się. 
 
Prezes PZPC stwierdził, że podziela stanowisko Przewodniczącego RM odnośnie udzielania 
głosu osobom nie zaproszonym, ponieważ  jak powiedział wcześniej, pojawił się na sesji, by 
zasygnalizować chęć  pomocy. Teraz należy spotkać się w roboczym gronie i pewne kwestie 
przedyskutować. Jeżeli on sam zostanie do tego grona zaproszony, to gwarantuje że każdy 
będzie mógł sprawiedliwie swoje racje przedstawić i wtedy będzie można w tym temacie 
rozmawiać. Nie ze wszystkimi zapewne w gronie roboczym będzie mógł się spotkać i nie 
każdego uwag wysłuchać, zatem jeżeli będą pytania do niego na wszystkie odpowie. Jedyne  
o co jednak, chciałby prosić w imieniu swoim i PZPC, to aby z góry nie przekreślać 
możliwości wypowiedzenia się, przedstawienia stanowiska przedstawicielom „SOKOŁA” 
ponieważ zależy mu na tym, aby ta sekcja w takiej formie, czy innej, w tym, czy innym 
miejscu, wspólnie, czy osobno działała. Najważniejsze są dla niego osoby, które w tej sekcji 
ćwiczą – dzieci przede wszystkim, niektóre coraz starsze, które nie mogą ucierpieć w wyniku 
nieporozumień. Tak, jak powiedziała radna – nie jest to duży problem, a jedynie kwestia 
znalezienia technicznych rozwiązań. Powtórzył też jeszcze raz, że jeżeli zostanie zaproszony 
do udziału w zespole „Sokół” będzie mógł swoje stanowisko sprawiedliwie przedstawić i tego 
na pewno dopilnuje. Zresztą to, iż uczestniczy w tej sesji świadczy o tym, ze jako Prezes 
PZPC stara się zadbać o to, by żadna ze stron nie była dyskryminowana, tym bardziej, ze 
druga ze stron nie ma tu tak licznych przedstawicieli. Dziś tez mowa jest o jednej i drugiej 
stronie, a tak na prawdę dla niego jest to tylko jedna strona – strona podnoszenia ciężarów  
i prędzej, czy później jakiś porządek w tej materii zaistnieje. 
 
Jest to słuszna uwaga, która zresztą pokrywa się z naszymi intencjami tj., że te problemy 
mogą być rozwiązane na zasadzie spotkań roboczych w mniejszych gronach ludzi 
zainteresowanych. W innym razie dyskusja poszłaby w niewłaściwym kierunku – mówił 
Przewodniczący RM. 
 
Radny Mroczkowski powracając do tematu realizowanego punktu porządku obrad pytał, czy 
nie warto byłoby zastanowić się nad objęciem monitoringiem tych nowo powstałych 
obiektów sportowych. W ich budowę zainwestowano wiele środków finansowych, a bez 
właściwego nadzoru szybko mogą zostać  zniszczone. Żeby młodzież miała, gdzie ćwiczyć  
i uprawiać sport warto pomyśleć nad tym, aby infrastrukturę tą należycie zabezpieczyć. 
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Radny Grabinski powiedział, że został poproszony o złożenie wniosku, o przegłosowanie 
możliwości udzielenia głosu Panu Tomaszowi Bracka. 
 
Przewodniczący RM przeprowadził stosowne głosowanie pytając, kto jest za tym, aby 
udzielić głosu Panu Tomaszowi Bracka. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Za głosowało   - 0 radnych 
Przeciwnych   - 3 radnych 
Wstrzymało się od głosu - 12 radnych 

 
Wniosek przepadł 
 
Po głosowaniu Przewodniczący RM zamknął dyskusję, podziękował za udział  
w sesji Prezesowi Polskiego Związku Podnoszenia Ciężarów i towarzyszącym mu 
Przedstawicielom PZPC i ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Z obrad ubył radny Jan Antczak / obecnych 14 radnych / 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 9 Informację dotyczącą realizacji zadań Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku zaplanowanych na 2012 rok oraz zadań planowanych na rok 2013 omówiła  
Dyrektor MGOK w Wi ęcborku p. Joanna Soja - Tońska. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski mówił, że w jego opinii ale chyba i w opinii większości 
radnych działania Dyrektor obejmujące zarówno teren Więcborka, jak i wsi, postrzegane są 
bardzo pozytywnie. Wyraził nadzieję, ale też i znalazł na to potwierdzenie w materiałach 
przedłożonych przez Dyrektor, że mała „wpadka” dotycząca organizacji Nocy Świętojańskiej 
poza Więcborkiem już się nie powtórzy i wszyscy będą zadowoleni. Chciałby również aby  
w tym roku udało się Pani Dyrektor zrealizować plany związane z termomodernizacją 
budynku MGOK, co pozwoliłoby zaoszczędzić wydatki związane z jego ogrzewaniem, a tym 
samym przeznaczyć więcej środków na działalność kulturalną jednostki. 
 
Radny Ireneusz Balcer  wskazał, że w ostatnim czasie dzięki środkom zewnętrznym udało 
się wyremontować i doposażyć sporo świetlic wiejskich. Z tego co wie obecnie sołtysi 
zgłaszają problemy dotyczące opiekunów świetlic. Pytał zatem, czy Dyrektor ma jakiś pomysł 
na funkcjonowanie tych jednostek, ponieważ teraz rozwiązanie to jest jedynie połowiczne tzn. 
osoby opiekujące się świetlicami  są praktycznie po to, by „otworzyć drzwi obiektu i je 
zamknąć”. Niektóre ze świetlic są mniej wykorzystane – nie ma pomysłu na ich 
funkcjonowanie ale są też i takie, które zaczną działać aktywnie i niemożliwe będzie ich 
otwarcie na dłuższy czas bez nadzoru.  
 
Ten rok / świetlice przejęte zostały od stycznia / będzie rokiem rozeznania, jakie są potrzeby 
w świetlicach. Stworzymy diagnozy potrzeb także społeczeństw wiejskich i jeżeli będziemy 
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mieli rozeznanie, gdzie jest potrzeba, by świetlica otwarta była codziennie, to wtedy 
będziemy mogli działać. W tej chwili, by zrobić etaty na świetlicach nie ma po pierwsze 
pieniędzy, a po drugie nie wiemy, czy będzie taka potrzeba. Także w tym roku zrobimy 
rozeznanie, a w przyszłym roku podjęte zostaną  w tym kierunku konkretne działania – 
mówiła Dyrektor MGOK. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć ile z imprez zaplanowanych przez MGOK 
odbędzie się w muszli koncertowej, czy też na sali w lasku Miejskim. Jest to zdaniem radnego 
chyba najpiękniejsze miejsce w Więcborku, czy też w gminie i należałoby je należycie 
wykorzystać. 
 
Dyrektor MGOK  odpowiedziała, że klika imprez z kalendarium MGOK zaplanowanych jest 
w Lasku Miejskim.  Miedzy innymi, przy współpracy z Miejsko - Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej w Więcborku odbędzie się Festiwal Osób Niepełnosprawnych,  leśny 
maraton filmowy – Kino Letnie, które cieszyło się powodzeniem w roku ubiegłym oraz 
Festiwal Ekologiczny wiosną. Co do festynów – imprez otwartych w Lasku doświadczenia są 
różne, a trafność miejsca dyskusyjna. Niemniej przy współpracy Kurkowego Bractwa 
Strzeleckiego można spróbować coś zorganizować. 
 
Sołtys sołectwa Śmiłowo w związku z koniecznością przygotowania przez Rady Sołeckie 
planu spotkań z instruktorami pytała, jakim instruktorami dysponuje MGOK. 
 
Dyrektor MGOK wyjaśniła, że informacje te podane są na stronie internetowej jednostki ale 
oczywiście może je podać. Wymieniła przy tym instruktora plastyki / cały etat /, instruktora 
muzyki / cały etat /, instruktora teatru / ½ etatu/ oraz instruktor kulturalno-oświatowy w WDK 
Sypniewo. Dwie osoby zatrudnione są na umowę o pracę, dwie na umowę zlecenie ale z racji 
tego, że jest to umowa na określony zakres pracy / trzeba byłoby im zwiększyć pensję żeby 
wykorzystać ich na świetlicach/. 
 
Czy ewentualnie jednorazowo mógłby w grę wchodzić instruktaż innego rodzaju  
np. z zakresu robótek ręcznych, czy gotowania – pytała sołtys Śmiłowa. 
 
Oczywiście można byłoby coś takiego zorganizować ale potrzebne byłyby na to dodatkowe 
środki. Aczkolwiek w Ośrodku Kultury działają dwie sekcje „Igłą Malowane” i „Atłasek”  
i gdyby porozmawiać z tymi Paniami może jakieś zajęcia zintegrowane udałoby się  
w świetlicach wiejskich zorganizować. Jesteśmy otwarci w tej kwestii – Dyrektor MGOK.   
 
Radny Szymon Grabinski doszukał się w materiałach Dyrektor informacji  
o planowanej w roku bieżącym termomodernizacji budynku MGOK ze środków Lokalnej 
Grupy Rybackiej. Chciał wiedzieć, czy jest to nadal sprawa aktualna ponieważ słyszał, że coś 
w tej materii nie wyszło. 
 
Wszystko jest na dobrej drodze wnioski zostały złożone 23 stycznia, posiedzenie Rady 
odbędzie się w połowie lutego – odpowiedziała Dyrektor MGOK. 
 
Radny Grabinski dopytywał również o postęp w kwestiach związanych z funkcjonowaniem 
Kina w MGOK np. jeżeli chodzi o częstotliwość emisji filmów, repertuar Kina itd. 
 
Jeżeli chodzi o pozyskiwanie kopii filmów, to Państwo wiedzą, że projektory, którymi 
dysponuje MGOK, to sprzęt starego typu. Kopii na taśmę jest w Polsce mniej niż kopii 
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cyfrowych dlatego docierają one do kin z większym opóźnieniem. My korzystamy z usług 
Kina „Pelikan”, jest to ostatnie Kino w rejonie które przyjeżdża do nas za darmo i od zysku  
z wpływów z biletów bierze 60%. Jest to jedyna forma, która niejako nie przynosi strat.  
W momencie, kiedy ściągalibyśmy kopie na własne zamówienie trzeba by było pojechać do 
Warszawy, tam zapłacić za wypożyczenie – jest to dużo większy koszt i w tym momencie 
liczba osób, która przychodzi na seans / 7-8 osób/ eliminuje ta formę jako opłacalną dla 
Domu Kultury – mówiła Dyrektora MGOK. 
 
Czy jest możliwość szerszego ustalenia harmonogramu emisji filmów. Często jest tak, że 
mieszańcy czekają w Więcborku nic się nie dzieje, jadą do kin w Bydgoszczy i kiedy dany 
film pojawia się w Więcborku okazuje się, że wszyscy go wcześniej widzieli. Czy zatem 
istnieje możliwość dogadania się z dostawcą i wcześniejszego ustalenia repertuaru  
i harmonogramu na dłuższy okres czasu. Takie rozwiązanie zapewne sprawiłoby, że 
frekwencja była w więcborskim kinie większa – radny Grabinski. 
 
Sądzę, ze byłoby to niemożliwe, ponieważ ten Pan też jeździ po kopie do Gdańska i to, co 
wychodzi dostaje. Można mieć jedynie taką pewność, że polskie filmy, które wychodzą  
w bydgoskich kinach za trzy – cztery tygodnie mogą być w Więcborku - Dyrektor MGOK. 
 
A jest szansa aby w tym roku częstotliwość była większa? Bo tak mówimy trzy- cztery 
tygodnie, a raptem w tym roku można policzyć na jednej ręce ile tych filmów było w kinie w 
Więcborku– radny Grabinski. 
 
Jest to po prostu nieopłacalne, bo przychodzi siedem do dziesięciu osób. Nawet jeżeli jest to 
film znany, na który w Bydgoszczy przychodziło dużo osób, u nas było tylko dziesięć osób. 
Sądzę, ze problem jest tu tez taki, że jest to kino starego typu, nie ma dobrego dźwięku, ekran 
też pozostawia wiele do życzenia – nie jest to obraz cyfrowy, a ludzie wybierają duże kina  
z obrazem cyfrowym, wysoka jakością, z popcornem i colą   – Dyrektor MGOK. 
 
Czy robiła Pani jakieś wyliczenia, ile musi być na seansie osób, żeby  do filmu nie trzeba było 
dopłacać – radny Grabinski. 
 
Pan, który przywozi filmy na zamówienie, to jest to koszt ok. 400,00 zł – Dyrektor MGOK.  
 
Czyli ok. 40 osób musiałoby przyjść – radny Grabinski. 
 
Tak przy bilecie w kwocie 10,00 zł ale dochodzą jeszcze koszty transportu- Dyrektor 
MGOK. 
 
Radny Grabinski zapytał również czy pewnym jest ujęty w planie koncert Pana Seweryna 
Krajewskiego. Czy została już podpisana stosowna umowa. 
 
Nie jest to na razie propozycja, czekamy na decyzję Lokalnej Grupy Rybackiej, czy wniosek 
zostanie zaakceptowany i wtedy będziemy podpisywać umowę. Wtedy też podam do 
wiadomości publicznej oficjalną wersję, oficjalnych wykonawców – Dyrektor MGOK.  
 
 
Radny Waldemar Kuszewski odniósł się do informacji przedstawionej przez Burmistrza 
Więcborka w poprzednim punkcie porządku obrad, gdzie MGOK wskazany został jako 
instytucja, która maiłaby zająć obiektami na Plaży Miejskiej. O ile dobrze pamięta kilka lat 
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temu ze Statutu MGOK wykreślona została działalność gastronomiczną, stąd też chciałby 
wiedzieć, jak Dyrektor postrzega takie rozwiązanie i co ewentualnie planuje w tym obiekcie. 
 
Padła dopiero propozycja, która nie była jeszcze omawiana w żaden szczególny sposób. 
Myślę, że na kolejnej sesji będzie już można podać jakieś szczegóły i konkrety – jeśli 
rzeczywiście tak się stanie – Dyrektor MGOK . 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku za 2012 rok 
przedłożył Przewodniczący Rady Miejskiej p. Józef Kujawiak. 
 
Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 3 d niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie 
 
Ad. 11 Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Więcborku za rok 2012 przedłożył  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej p. Mariusz 
Wobszal 
 
 
Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze 
RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Roman Mroczkowski  zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
z pytanie o kontrolę zaleceń skierowanych przez Komisje do Burmistrza Więcborka  
i podległych mu służb.  
 
Przewodniczący Komisji  odpowiedział, że bodajże na sesji w listopadzie podawał, ze na 
jedenaście zaleceń pokontrolnych zostało zrealizowanych bodajże dziesięć. Do uregulowania 
pozostała jedynie kwestia zlokalizowania pod kontrolą w jednym miejscu sprzętu gminnego, 
który dziś garażuje na prywatnych posesjach.  Reszta zaleceń została wykonana. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Na sali 14 radnych 
 
 

Za przyj ęciem sprawozdania głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 
Ad. 12 Sprawozdania stałych Komisji RM z realizacji planów [pracy w roku 2012 omówili 
ich Przewodniczący. 
 
• Komisja Budżetu i Finansów - Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego 

Protokółu /do wglądu w biurze RM/. 
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Uwag nie wniesiono 
 

Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie 
 
 
• Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego 

oraz Inwentaryzacji i Handlu - Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego 
Protokółu /do wglądu w biurze RM/. 

 
 
Uwag nie wniesiono 
 

Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie 
 
• Komisja Oświaty, Kultury i Sportu - Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 7 do 

niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze RM/. 
 
Uwag nie wniesiono 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem sprawozdania głosowało - 13 radnych 
Wstrzymała się do głosu   - 1 radna 

 
• Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej - Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 8 do 

niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze RM/. 
 

 Uwag nie wniesiono 
 

Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie 
 
• Komisja Statutowa - Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego Protokółu 

/do wglądu w biurze RM/. 
 
Sprawozdanie tej Komisji z racji tego, iż ma ona status doraźnej i nie działa według 
przyjętego planu pracy, a jedynie w przypadku kiedy pojawi się problem z zakresu objętego 
jej zakresem działania, przyjęte została przez radnych do wiadomości. 
 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 
przedstawił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
 
Wywołany projekt uchwały był rezultatem zróżnicowania stawek wprowadzonych  
w uchwale dotyczącej stawki opłaty śmieciowej, która przyjęta została przez Radę na sesji  
w miesiącu grudniu. Poprzednia uchwała nie przewidywała zastosowanej ulgi zatem musiała 
zostać odpowiednio zmieniona w części „H”, gdzie dodano pkt. 41 umożliwiający wpisanie 
stawek dla rodzin wielodzietnych powyżej czwartej osoby w rodzinie. W związku  
z powyższym traci moc uchwała z 13 grudnia 2012 roku. 
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Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.  
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych  
Na sali 14 radnych 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pomieszczeń w budynku 
przy ul. Gen. J. Hallera 7 przedłożył Kierownik referatu UM p. Michał B ąk. 
 
W sprawie tego projektu uchwały jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porz ądku Publicznego oraz 
Inwentaryzacji i handlu p. Stanisław Piłka, który poinformował, że w trakcie opiniowania 
tej sprzedaży radni w/w Komisji zdecydowali, że przed podjęciem jakiejkolwiek decyzji co 
do nieruchomości należy przeprowadzić wizję lokalną lokalu. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że pozostali radni raczej pozytywnie ustosunkują się do 
decyzji Komisji. Sam nie zdejmował tego projektu uchwały z porządku obrad ponieważ 
uznał, że procedura została wszczęta, a jej elementem jest decyzja o dokonaniu wizji lokalnej. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Grażyna Witczak zaznaczyła, ze nie jest członkiem Komisji Rolnictwa /…/ ale  
z tego, co wie chodzi tu o sprzedaż części lokalu mieszkalnego. Pytała w związku z tym, jaka 
jest podstawa prawna do tego, aby sprzedać część lokalu mieszkalnego, a do tego z tego, co 
udało się jej ustalić, nie do końca ustalony jest status prawny najemcy tejże nieruchomości. 
Podał, ze na spotkaniu Samorządu Mieszkańców pojawiły się tego typu przykłady, gdzie co 
najmniej od kilku lat są nieuporządkowane są sprawy dotyczące najemców. 
 
Radca Prawny UM odpowiedział, ze w tym przypadku może się odnieść do kwestii 
pierwszeństwa, które służy wtedy, kiedy nieruchomość sprzedawana jest na rzecz 
właściciela/użytkownika nieruchomości sąsiedniej. Inne przesłanki, które musza zostać 
spełnione to: nieruchomość nie może być zagospodarowana w sposób samodzielny, musi 
poprawiać warunki zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej. Ta ostatnia przesłanka może 
dotyczyć tylko jednej nieruchomości, kiedy dotyczy dwóch nieruchomości prawo 
pierwszeństwa nie ma zastosowania. Jeżeli chodzi o tą konkretną sytuację nie może podać, 
czy rzeczywiście można sprzedać to w ten sposób, ponieważ nie zna dokładnego stanu 
faktycznego. Wie jedynie, ze sprzedawany ma być lokal, w którym ustanowiona była odrębna 
umowa najmu, więc nie wydaje mu się żeby chodziło o sprzedaż części nieruchomości tylko  
o nieruchomość. Inna rzeczą jest natomiast to, czy ta nieruchomość może być samodzielnie 
zagospodarowana. 
 
Przewodniczący RM pytał, czy przygotowany projekt był wcześniej konsultowany. Komisja 
odroczyła proces opiniowania decydując o przeprowadzeniu wizji lokalnej, niemniej 
procedura rozpatrywania projektu została rozpoczęta i pozostaje jedynie pytanie, czy była ku 
temu podstawa prawna. 
 
Tak, by wniosek osoby fizycznej złożony przez p. Dariusza Gwóźdź wyrażający chęć nabycia 
nieruchomości – powiedział Kierownik referatu UM p. Michał Bąk. 
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Rozumiem ale żeby podsunąć Radzie projekt musi być ona zgodny z prawem, sprawdzony, 
skonsultowany. Pytanie, czy jest to zgodne z prawem, bo radni mają prawo się nie znać. Ja 
dziś nie wiem, czy jest to zgodne z prawem, a Komisja już na swym posiedzeniu miała  
i mówiąc prawdę gdyby zaopiniowała to „owczym pędem” pozytywnie to już sprawa 
poszłaby do przodu. Wydaje mi się, że na etapie przygotowania projektu chwały Radca 
Prawny powinien swoje „trzy grosze” wtrącić – mówił Przewodniczący RM.  
  
Radca Prawny UM w odpowiedzi stwierdził, że opiniując uchwałę odniósł się do samej 
konstrukcji prawnej i podstawy prawnej. Sporządził również opinię prawną, w której 
nakreśliłem, jakie warunki powinny być spełnione żeby ten lokal mógł być sprzedany 
bezprzetargowo. 
 
Panie Radco, pytam, czy to było zgodne z prawem, czy nie – Przewodniczący RM. 
 
Panie Przewodniczący, to nie do Radcy należy ustalenie, czy nieruchomość nie może być 
samodzielnie zagospodarowania. Mamy do czynienia z lokalem mieszkalnym. Ustalenia  
w tym, zakresie może poczynić ten, kto ma wiedze z dziedziny budownictwa – Radca 
Prawny UM.  
 
Radny Mariusz Wobszal uważał, że przedmiotowa uchwala nie powinna w ogóle stanąć  
w porządku obrad, gdyż w lokalu jest najemca, a ten ma prawo pierwokupu. Po pierwsze nie 
było ogłoszone, że lokal jest do sprzedaży. Po drugie nieruchomość musi zostać wyceniona 
żeby przedstawić najemcy możliwość wykupu a ten ma na ta decyzję 1 dni. Kiedy najemca 
się nie zdecyduje na wykup nieruchomość można wystawić do sprzedaży ale zwyczajowo 
podawane jest, że sprzedaż nastąpi w formie przetargu. Natomiast możliwość odstąpienia od 
formy przetargu istnieje rzeczywiście w przypadku wskazanym przez Radce tj. na 
polepszenie zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej.  
 
Tak zgadza się ale w tym lokalu umowa najmu już nie obowiązuje, ona została rozwiązana – 
Radca Prawny UM. 
 
Nikt nam o tym nie powiedział, lokator nadal tam zamieszkuje – radny Wobszal. 
 
To że zamieszkuje nie oznacza, że jest najemcą – Radca Prawny UM. 
 
Zatem „kłaniają” się tu słowa radnej Witczak, by wszystkie sprawy dotyczące najemców 
zostały uregulowane – radny Wobszal. Radny powiedział również, że ustawa określa 
szczegółowo, jakie procedury , w jakim czasie powinny zostać dochowane w tego typu 
postępowaniach i tego należałoby się trzymać również w przypadku tej sprawy. 
 
Sprawa jest jeszcze o tyle dziwna, że na posesji jest dwóch lokatorów, którzy pracują,  
a przynajmniej od roku nit nie płaci czynszu i są tam zaległości. Będą tam umorzenia ale 
pójdą one kosztem Gminy i to jest smutne – Przewodniczący RM. Pan Kujawiak sugerował 
również, by na tym etapie zakończyć decyzję i poczekać na ustalenia Komisji Rolnictwa. 
Dodał również, że w jego mniemaniu projekty, które trafiają do zaopiniowania przez radnych, 
a są zaparafowane przez Radcę, winny uwzględniać wszelkie możliwe okoliczności sprawy 
bez jakichkolwiek niedomówień. 
 
Radny Wobszal  wskazał także na inny kontekst sprawy tj. ten, że po sprzedaży pomieszczeń 
zostałyby one zagospodarowane w inny sposób niż mieszkalny, a ma duże wątpliwości, co do 
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tego,  czy Gmina w sytuacji braku substancji mieszkaniowej i sporej rzeszy ludzi 
oczekujących na lokal komunalny, winna się jej wyzbywać. 
 
Radny Waldemar Kuszewski włączając się do dyskusji zauważył, iż z wyjaśnień Racy 
Prawnego wynika, że opiniując przedmiotowy projekt uogólnił on zasadniczo, co można,  
a czego nie jeżeli chodzi o sprzedaż lokalu w danej formie. Jego zdaniem natomiast opinia 
Radcy każdorazowo winna odnosić się do konkretnej sytuacji, której projekt uchwały 
dotyczy. Zanim Radca podjął się zajęcia stanowiska w sprawie Referat UM powinien 
przygotować wszelkie niezbędne dokumenty, które nakreśliłyby tło sprawy i je mu 
przedłożyć. Ostateczny werdykt w danej kwestii powinien być uwarunkowany przede 
wszystkim jej konkretnymi okolicznościami. 
 
Jeżeli biorę projekt uchwały do ręki i jest opinia Radcy Prawnego – parafa, to uważam, że jest 
ona pod każdym względem poprawna  nie zachodni konieczność wysyłania jej do kolejnego 
radcy prawnego w celu uzupełnienia opinii. Tu Rada jest wprowadzana w błąd 
automatycznie, w każdym bądź razie podaje się jej nieprawdę – Przewodniczący RM. 
 
Radna Witczak jeszcze raz wyartykułowała wniosek, jaki wypłynął podczas posiedzenia 
Samorządu Mieszkańców Więcborka dotyczący uporządkowania wszystkich spraw 
związanych z najmem lokali. W tym też momencie przypomniał się jej wykaz nieruchomości 
do sprzedaży załączony do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, gdzie 
widnieją martwe dusze nie od kilu miesięcy ale, co najmniej od kilku lat. Rozumie, że ten fakt  
to wina Zarządcy, który tego nie weryfikuje. W tym konkretnym przypadku mówi się, że 
została rozwiązana umowa najmu, niemniej ktoś tam zamieszkuje – jest lokator  
i niewiadomo,  czy np. mąż nie dziedziczy prawa najmu po zmarłej żonie. Poza tym w trakcie 
dyskusji była mowa o odrębnych pomieszczeniach z zapytaniem, czy są one częścią 
mieszkania, czy też nie, a sama treść projektu uchwały wskazuje  na sprzedaż dwóch 
pomieszczeń. Zdaniem radnej to wyraźnie sugeruje, że nie jest to żaden samodzielny obiekt. 
Jeżeli sprzedaje się lokal mieszkalny, to używane jest określenie „lokal mieszkalny”. Sama 
radna orientuje się, jak mniej więcej wygląda ta posesja i rzeczywiście te pomieszczenia są 
dość łatwe do oddzielenia i przekazania najemcy sąsiadującego budynku - nawet nie 
sąsiedniej posesji, bo posesja numer ma ten sam. Radna wyraziła też zdziwienie, że osoba 
przygotowująca projekt uchwały nie zna statusu prawnego sąsiednich działek. W tej 
lokalizacji bowiem, występuje dziwny podział posesji na cztery działki – jest jakaś droga 
dojazdowa nie wiadomo czyja i działka wyodrębniona między dwoma sąsiadującymi 
działkami też nie wiadomo czyja. Nie do radnych należy dociekanie tak szczegółowych 
rzeczy, poza tym gdyby nie kontrowersje, które pojawiły się wokół całej sprawy nikt by się 
nad tym nie pochylił. Dziwi jednak fakt, że osoby do tego uprawnione również tego nie 
uczyniły. Dla jasności sprawy, oczywiście ta sprzedaż jest zdaniem radnej, jak najbardziej dla 
Gminy korzystna ale na przyszłość radni chcieliby uniknąć niejasności prawnych  
i precedensów. Od lat Rada upiera się przy tym, że nie sprzedaje się pustostanów, mieszkań 
na rzecz innych osób niż główni najemcy – zatem niech będzie ona konsekwentna, trzyma się 
prawa, bo od tego jest. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący RM ponownie wnioskował o zakończenie 
dyskusji, zaakceptowanie decyzji Komisji Rolnictwa /…/ o przeprowadzeniu wizji lokalnej 
budynku. W między czasie też Radca Prawny oraz Kierownik Referatu UM zweryfikują  
i spróbują uzyskać odpowiedzi na dodatkowe pytania. Projekt przedmiotowej uchwały trafi 
ponownie na posiedzenie w/w Komisji i  wróci na sesje lub zostanie odrzucony. 
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Radny Roman Mroczkowski stał na stanowisku, że Referat Inwestycji /…/ UM powinien 
zweryfikować stan faktyczny aby doprowadzić do ponownego przedstawienia uchwały,  
a Komisja niech przeprowadzi wizję lokalną. Dopóki nie będzie sprawy wyjaśnionej należy 
zaprzestać dalszej procedury. Podjęcie decyzji należy odsunąć w czasie. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zabierając głos w sprawie, powiedział, że jeżeli pojawiło się tyle 
obiekcji, a część z nich wypłynęła już na posiedzeniu Komisji, to głosowanie nad tą uchwałę 
na bieżącej sesji jest bezsensowne. Komisja zdecydowała, że do wyjaśnienia pewnych 
aspektów prawnych konieczna jest wizja lokalna i niech się tak stanie. W tej chwili dyskusją 
w tym przedmiocie praktycznie do niczego nie prowadzi. Słuszna wydawała się w tej sytuacji 
sugestia któregoś z radnych na początku sesji, aby w miejsce tej uchwały wprowadzić projekt 
uchwały dotyczący Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, gdyż już na Komisji 
Rolnictwa pojawiły się wątpliwości. Nie wie dlaczego Pan Przewodniczący to pozostawił. 
Prosił radnych o przegłosowanie wniosku o odrzucenie tej uchwały i ponownego rozpatrzenia 
jej na Komisji. 
 
Radny Kuszewski przypomniał, że jeden z radnych na początku sesji zaproponował 
wycofanie tego projektu uchwały z porządku obrad, nie wie dlaczego nie padło to jako 
wniosek formalny. Można byłoby natomiast uniknąć całej dyskusji gdyby Burmistrz, wiedząc 
przecież, co było na Komisji i jakie było jej stanowisko, zgłosił poprawkę żeby tego w dniu 
dzisiejszym nie głosować. 
 
Kiedy parę lat temu rozmawiałem z Radcą na temat wycofywania uchwał, ten powiedział, że 
z chwilą złożenia projekty do Rady jest ona jej dysponentem. Nie mogę powiedzieć, że tego 
nie głosujemy, to musicie zrobić wy. Składam jednak wniosek o wycofanie tej uchwały  
z porządku obrad dzisiejszej sesji – powiedział Burmistrz Więcborka. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i zarządził przegłosowanie wniosku o wycofanie 
projektu. 
 
Na sali 14 radnych 

 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 

 
 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy p. Alina Kruk. 
 
Zmiany w plan dochodów i wydatków na 2013 rok spowodowane są koniecznością 
zachowania spójności pomiędzy budżetem Gminy, a WPF. Korekta dotyczy również lat 2020 
– 2022 w zakresie wyniku finansowego i związana jest z faktem że od 2013 roku każda  
nadwyżka budżetowa będzie stanowiła przychody roku następnego i źródło spłaty 
zaciągniętych kredytów i pożyczek. Musi zachodzić spójność między poszczególnymi 
danymi – wynik roku poprzedniego musi być tożsamy z przychodami i rozchodami roku 
następnego. To zostało poprawione. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
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Na sali 14 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
 
Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013 przedstawiła 
również Skarbnik Gminy Więcbork. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Pisma Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sępolnie Kraj. Nr 
PCPR.500.2.8.2012 z dnia 30 listopada 2012 r. w sprawie przyznania ze środków 
PFRON kwoty 79.200,00 zł. na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup 
mikrobusu 9 osobowego przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych, w tym na 
wózkach inwalidzkich dla uczestników ŚDS w Więcborku oraz uczestników Klubu 
Samopomocy „DOMEK" w Więcborku". 

Ponadto: 

1. Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdziałami 60016 i 90003 o kwotę 17.000,00 
zł. dokonano z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu materiałów i narzędzi do 
prowadzenia prac porządkowych na terenie Gminy Więcbork oraz zakupu karmy dla 
bezpańskich zwierząt i innych materiałów związanych z utrzymaniem przytuliska dla 
zwierząt. 

2. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych o kwotę 132.000,00 w rozdziale 85203 § 
6060 dokonano z uwagi na wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup 
mikrobusu 9 osobowego przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych, w tym 
na wózkach inwalidzkich dla uczestników ŚDS w Więcborku oraz uczestników Klubu 
Samopomocy „DOMEK" w Więcborku". 

 
 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski mówił o tym, że kiedy w ubiegłym roku pojawiła się kwestia 
zakupu samochodu dla MGOPS wskazywano, że Ośrodek wygospodaruje ze swego budżetu 
środki na wkład własny. Pyta zatem, co z tą deklaracją. 
 
Myślę, że powinien Pan Panie Radny pamiętać sytuację , bodajże z listopadowej sesji, kiedy 
mówiłam, że dotacja, która miała stanowić udział własny MGOPS została zagospodarowana 
przez Urząd Miejski i stanowiła między innymi część pokrycia środków  przekazanych do 
BOOS – odpowiedziała Skarbnik Gminy. 
 
Czyli rozumiem, że w tym roku MGOPS takich rezerw nie  ma – nie przewiduje – radny 
Kuszewski. 
 
Raz już wywiązali się z tego zadania, nie każmy zatem drugi raz ponosić wkładu własnego – 
Skarbnik Gminy. 
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Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 14 radnych 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
Pan Paweł Toczko. 

Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
 
� Proponowane przez radnego spotkanie z posłami ustalone zostało na dzień 26 lutego 2013 

roku o godz. 17:00 w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 
Zaproszonymi będą: Pani Poseł Iwona Kozłowska, Pan Poseł Eugeniusz Kłopotek oraz 
Pan Poseł Tomasz Latos. Tematyka spotkania obejmować będzie problematykę 
nowelizacji ustawy o gospodarowaniu odpadami stałymi, sprawy oświatowe oraz sprawy 
dotyczące Krajeńskiego Parku Krajobrazowego – konkretnie wątek związany ze 
zniesieniem zakazu budowy  obiektów bliżej niż 100m od zbiorników wodnych. 

� 10 stycznia Burmistrz Więcborka odbył w Komendzie Wojewódzkiej Policji spotkanie  
z Komendantem Załuckim. Tematem spotkania było pismo Radych Rady Miejskiej 
skierowane do Komendanta Wojewódzkiego /odpowiedź w tej sprawie wpłynęła zarówno 
do Burmistrza, jak i do biura Rady Miejskiej w Więcborku/. Likwidacja dwóch 
posterunków na terenie powiatu sępoleńskiego to czynność, która ma miejsce na terenie 
całego województwa, a także w całej Polsce. Policja przeprowadza proces racjonalizacji 
podległych sobie jednostek. Nie wiadomo na ile jest to racjonalizacja, a na ile 
przygotowanie do czegoś, o czym Burmistrz wyczytał w „Gazecie Prawnej”,  
a mianowicie przygotowaniach do zmian  administracyjnych, które mają objąć część 
powiatów / tych najsłabszych/ oraz część gmin. W rozmowie dowiedział się ponadto, że 
na dzień dzisiejszy Komenda Wojewódzka nie planuje żadnych restrukturyzacji  
i likwidacji Posterunku Policji w Więcborku. Poza tym ze zrozumieniem przyjęty 
argument mówiący o tym, ze jakakolwiek reorganizacja lub likwidacja byłaby decyzją 
błędną chociażby z uwagi na fakt, ze docelowo w okresie letnim przez gminę przewija się 
całe mnóstwo anonimowych osób poprzez, co znacznie obniża się wówczas próg 
bezpieczeństwa.  
Odczytana została również radnym odpowiedź Komendanta Wojewódzkiego Policji 
która to stanowi załącznik nr 10 do niniejszego Protokołu / do wglądu  
w biurze RM /  
Burmistrz Wi ęcborka dodał, że z rozmowy o której mowa powyżej wynikało nadto,  
iż decyzje o dokonaniu zmian, będących między innymi przedmiotem pisma Rady 
zapadły już w połowie roku 2012, zatem wniesione zostało ono z opóźnieniem - po czasie. 

 

Odpowiedzi na interpelacje z bieżącej sesji 
 
/ Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Sytuacja zaistniała na wskazanych przez radnego drogach po ostatnich roztopach jest 

rzeczywiście trudna. W tej sprawie, w pierwszej kolejności zwróci się do Zarządcy Drogi, 
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a jeżeli odzew będzie mierny problem będzie starała się w miarę możliwości załatwić 
własnymi siłami. Niemniej radykalnej poprawy w tym zakresie należy  spodziewać się 
dopiero po zakończeniu sezonu zimowego. 

� Do interpelacji złożonej również w formie pisemnej, dotyczącej wodociągu na ulicy 
Lipowej w Więcborku Burmistrz ustosunkuje się na kolejnej sesji. 

 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/  
� W kwestii nadana nazw ulic terenów wskazanych przez radnego Burmistrz skonsultuje  

z Kierownikiem  Referatu Inwestycji /…/ p. Michałem Bąk. Procedura dalsza to 
przygotowanie projektu uchwały z propozycją nazw ulic i poddanie ich zaopiniowaniu 
przez radnych. 

� Teren, pod ewentualną budowę chodnika od Hotelu „pod Koroną” do ulicy Pomorskiej 
leży w pasie drogi wojewódzkiej, zatem właścicielem jej jest Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

 
/Odp. na interp. radnego Wobszal/  
� Przygotowany przez ZDW kosztorys na wykonanie chodnika do Wituni opiewał na kwotę 

1.500.000,00 zł. Wstępnie uzgodniono, że realizacja zależy od możliwości wykonania 
tego zadania systemem gospodarczym oraz podzielenia go na etapy. 

/ Odp. na interpelację radnego Wenda/ 
� Podobnie, jak w poprzednich wymienionych przypadkach właścicielem drogi przy  

ul. Dworcowej w Więcborku zobowiązanym do dokonywania napraw jest Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. 

/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Do sprawy podjazdu przy przychodni Zdrowia w Sypniewie Burmistrz odniesie się na 

kolejnej sesji. 
� Problem dróg w Dorotowie i Wymysłowie nie zostanie rozwiązany dopóki będą tam nadal 

torowiska. Gmina nie ma podstaw do likwidacji szyn ale dysponuje pismem PKP 
wskazującym na odgórną decyzję Ministra Infrastruktury o likwidacji linii kolejowej na 
odcinku Więcbork – Sypniewo, zatem jest podstawa, by do tematu tego powrócić. 

Ad. 18 Wolne wnioski i informacje. 

W tej części obrad żadnych spraw nie wniesiono. 

Przewodniczący RM słowami „zamykam dwudziestą siódmą sesję Rady Miejskiej  
w Więcborku” zamknął obrady. 

Tym akcentem obrady zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                             w Więcborku 
 
                                                                               /-/      mgr inż. Józef Kujawiak 
 

 


